Introduction

A multi-disciplinary service team provides on-site services for pre-school children with mild disabilities and studying at participating kindergartens (KGs) and kindergarten-cum-child care centres (KG-cum-CCCs). The service team also provides support services to teachers / child care workers and parents / carers.

Objectives

- To provide early intervention for children with special needs;
- To provide support for teachers / child care wokers on knowledge and skills in working with children with special needs; and
- To provide support for parents / carers on positive and effective skills in raising their children with special needs.

Features of the Scheme

- 1. Project team is to provide outreaching service to the participating KGs or KG-cum-CCCs.
- Occupational therapist, physiotherapist, speech therapist, clinical psychologist, social worker, and special child care worker are to provide on-site rehabilitation services with early intervention for children with special needs.
- 3. Rehabilitation training is also provided at centres with relevant facilities to meet the training needs of children.

Scope of Service

- For children with special needs: On-site individual / group training; on-site classroom observation and centre-based training.
- 2. For teachers / child care workers: On-site professional consultation, talks / workshops / seminars, demonstration and telephone consultation.
- For parents / carers: Talks / workshops / seminars on knowledge and skills in raising children with special needs.

Target Service User

- 1. Children with mild disabilities under the age of six attending the participating KGs or KG-cum-CCCs.
- 2. Teachers / child care workers and parents / carers of such children.
- 3. Children on the waiting list of SWD's central referral system are given priority. If there is a vacancy, the team may exercise flexibility to provide services for children who are waiting for assessment by Child Assessment Centres, provided that SWD's prior approval will be granted and the number of these children will not exceed 10% of the team's service capacity.

Procedures of Application and Withdrawal

- Referrals may be made by social workers of medical social service units, integrated family service centres, family and child protective services units, adoption unit or designated service units or via them by maternal and child health centres, child assessment centres (CAC) and private practitioners' clinics. Referrals are made to the Central Referral System for Rehabilitation Services – Subsystem for Disabled Preschoolers (CRSRehab-PS).
- Service user can get an application form from centre if he/she would like to apply for the centre's service capacity. If application is not approved by SWD or there is no service vacancy, centre will put the application on the waiting list.
- Service users can make a request to the responsible worker if he/she intends to withdraw from our services or activities. The request will be handled on an individual basis.

Charges of Service Free of charge.



服務簡介

透過跨專業服務團隊,為於參與計劃的幼稚園/幼稚園暨幼兒中心就讀的輕度殘疾兒童提供到校訓練服務;同時亦會為教師及幼兒工作員及家長/照顧者提供支援服務。

目標

- 1. 及早為在社署資助學前康復服務輪候冊上 的兒童提供康復服務;
- 2. 為幼稚園老師/幼兒工作員提供支援, 教導他們有關照顧有特殊需要兒童的知 識和技巧;及
- 3. 向有關家長/照顧者提供支援,使他們以 正面的態度及有效的技巧培育有特殊需 要的兒童。

服務特點

- 1. 透過項目團隊到幼稚園/幼稚園暨幼兒 中心提供外展服務;
- 由職業治療師、物理治療師、言語治療師、臨床心理學家、社工以及特殊幼兒工作員為有特殊需要的兒童提供及早介入的到校康復服務;
- 3. 提供相關設施的中心提供康復訓練。

服務內容

- 特殊需要兒童:到校個別/小組訓練、到校課室觀察及中心為本訓練;
- 2. 教師及幼兒工作員:到校專業諮詢、講座/工作坊/研討會和示範及電話諮詢;
- 3. 家長/照顧者:有關培育有特殊學習需要兒童 的知識和技巧的講座/工作坊/研討會。

服務對象

- 1.6歲以下正就讀於參與計劃的幼稚園/幼稚園暨 幼兒中心的輕度殘疾兒童及在社會福利署中央 轉介系統輪候冊上的兒童;
- 2. 上述兒童之教師/幼兒工作員及家長/照顧者。
- 3. 主要服務對象以在社署中央轉介系統輪候冊上的兒童為優先;如有服務空缺,中心可在社署批准下彈性地調動服務隊百分之十以內的服務名額,向正在輪候衛生署或醫院管理局兒童體能智力測驗服務的幼兒提供服務。

申請及退出手續

- 1. 服務可由醫務社會服務部、綜合家庭服務中心、保護家庭及兒童服務課、領養課或指定服務單位的社工轉介,又或由母嬰健康院、兒童體能智力測驗中心和私人執業醫生的診所經上述的社工轉介。有關個案會經由康復服務中央轉介系統弱能兒童學前服務子系統處理。
- 家長如欲自行為兒童申請服務名額,可向中心社工索取申請表格。若申請未獲社署批准或中心未有服務空缺,申請人將納入中心的輪候名單。
- 3. 服務使用者如欲終止服務或退出活動,可向 負責工作員提出,以便按個別情況處理。

服務費用

費用全免。





開放時間/Opening Hour

	— Mon	_ Tue	三 Wed	四 Thur	五 Fri	六 Sat	日及公眾假期 Sun & public holidays
8:30am - 5:15pm	*	*	*	*	*		
9:00am - 1:15pm						*	

★ 中心開放 Centre Opening

另按服務需要,個別活動亦會於非辦公時間舉行。 Service will also be rendered during non-office hour whenever needs arise.

聯絡我們/Contact Us



地址 : 新界葵芳興芳路223號新都會廣場二座

辦公大樓12樓1201室

Address: Unit 1201, 12/F, Metroplaza Tower II,

223 Hing Fong Road, Kwai Fong, N.T.

電郵 Email : oprs@hkcys.org.hk

網址 Website: https://www.cys.org.hk/

